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Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Miért szabott a kormány határid őben nem teljesíthető feltételeket a piacokon é s
vásárokon egyes termékeket árusító kereskedők számára?” címmel, a Házszabály 91 . §-a
alapján kérdést kívánok benyújtani Nemzeti Fejlesztési és Gazdasági Miniszterhez . A
kérdésre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

A vásárokról és piacokról szóló 55/2009. (III. 13 .) Korm. rendelet a kihirdetését követő
harmincadik napon, a Magyar Közlönyben történő közzétételét követően, 2009. április 12-én
lépett hatályba.

A Korm. rendelet a korábban hatályos 35/1995 . (IV .5 .) Korm. rendeletet oly módon
módosította, hogy számos termék, így például gyermekjátékszerek, számítógépe s
adathordozók és kozmetikai termékek a vásárokon és piacokon a továbbiakban kizáróla g
működési engedéllyel rendelkez ő üzletben hozhatók a továbbiakban forgalomba .

A harminc napos időtartam azonban indokolatlanul rövid, mivel az üzletek m űködésének
rendjérő l, valamint az egyes üzlet nélkül folytatható kereskedelmi tevékenységek végzéséne k
feltételeirő l szóló 133/2007. (VI. 13 .) Korm. rendelet 5 . § (1) bekezdése szerint a jegyz ő az
üzlet működéséhez szükséges engedély megadásáról harminc napon belül dönt .

A törvény hatálybalépési ideje, és a működési engedély elbírálásnak határideje tehát pontosa n
egybeesik, ami egyidejűleg azt is jelenti, hogy a működési engedély beszerzése határidőre
szinte lehetetlen, tekintve azt is, hogy a kereskedők egy új jogszabály hatálybalépésről sem
azonnal, napra pontosan értesülnek.

Ugyanakkor, számos piaci árus és kereskedő jelezte a problémát, hogy az átmeneti ,
felkészülési idő azért is indokolatlanul rövid, mert az így nála maradt készletet egy hónap alat t
kiárusítani szinte lehetetlen . Nem minden keresked ő tud egy üzletet fenntartani, és a jelenlegi
gazdasági helyzetben a megnövekedett költségeket, ami egy üzlet fenntartásával járna ,
megfizetni .

Az illetékes hatóságok közül a fogyasztóvédelmi felügyel őség már jelezte, hogy nem kíván
tekintettel lenni a jogszabály biztosította indokolatlanul rövid áttérési id őre, és a bírságot ki
fogja szabni .



Kérem szíves tájékoztatását a következőkkel kapcsolatban :

1. Miért szabott a kormány határid őben teljesíthetetlen feltételeket a piacokon é s
vásárokon egyes termékeket árusító kereskedők számára?

2. Lát-e lehetőséget a Miniszter Úr arra, hogy a piacon kereskedő árusoknak türelmi idő t
engedélyezzenek a jelenleg már az 55/2009. (III. 13.) Korm. rendelet hatálya al á
tartozó termékeik kiárusításához ?

3. Van-e lehetőség arra, hogy az illetékes (közegészségügyi, fogyasztóvédelmi)
hatóságok a bírság kiszabásától, illetve a már kiszabott bírságok behajtásáró l
eltekintsenek?

4. Milyen eszközökkel igyekszik a kormány az így rendkívül nehéz helyzetbe kerül t
kereskedőknek segítséget nyújtani ?

Budapest, 2009 . április 27 .

r
Mádi László
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